
M eland kommune

Møteprotokoll
for

Formannskapet

Møtedato: 17.10.2018
Møtestad: Formannskapssalen
Møtetid: 09.40 -13.55

Møtet vart styrt av ordførar Øyvind H. Oddekalv, AP.

Medlemmene var innkalla i skriv dat. 09.10.18 og møtet var kunngjort i pressa 10.10.18.

Formannskapet hadde pause frå kl. 11.35 . 11.55 og frå kl. 13:30 - 13:35.

I starten av møtet orienterte leiar Arngunna Haga og konsulent Cathrine Gangstø frå NAV om ny
introduksjonsordning i Meland.

Møtedeltakarar Parti Rolle
Øyvind H. Oddekalv AP Ordførar
Nils Marton Aadland H Varaordførar
Anne Grete Eide AP Medlem
Sigmund Larsen FrP Medlem
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Silje Ingelin Sæterstøl V Medlem
Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem

Desse møtte frå administrasjonen: Rådmann Martin W. Kulild, personal-og organisasjonssjef
Kari Anne Iversen og sektorsjef teknisk Anny Bastesen. Økonomisjef Per Inge Olsen møtte til sak
90/18. Kommuneplanleggar Kristin Nåmdal møtte til sak 94/18.

Protokollførar: Randi Hilland

19. oktober 2018

Øyvind H. Oddekalv
ordførar

Randi Hilland
konsulent

http://no.wikipedia.org/wiki/Fil:Meland_komm.png


2 
 

 

Sakliste 
Saknr Tittel 
        

84/2018 Godkjenning av innkalling og sakliste 

85/2018 Godkjenning av møtebok 

86/2018 Referatsaker 

87/2018 Aktuelle saker 

88/2018 Orientering av rådmannen 

89/2018 Orientering om status Alver kommune 

90/2018 Økonomisk rapportering 2. tertial 2018 

91/2018 MOT sitt program "Robust ungdom" 

92/2018 Opprensking og tiltak rundt Mjåtveittjørna – ny vurdering 

93/2018 Byggehøgder og privat uteopphaldsareal, prinsippavklaring. 

94/2018 Alternativsvurdering for plassering av offentlege funksjoner i områdeplan for 

Langelandskogen og Frekhaug nord. 

  
  



3 
 

 

84/2018: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 84/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

85/2018: Godkjenning av møteprotkoll 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Møteprotokoll frå møte 04.10.18 vert godkjent. 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 85/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Møteprotokoll frå møte 04.10.18 vert godkjent. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

86/2018: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 86/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

87/2018: Aktuelle saker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 
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17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
Det vart orientert om følgjande: 
Ordførar: 
 

·  Formannskapet ønskjer at det vert gitt ei orientering i kommunestyret om 
Nordhordlandspakken  
På bakgrunn av nytt møte i administrativ arbeidsgruppe i november vert det foreslått at 
denne orienteringa vert utsett til kommunestyremøtet i desember. 
 

·  TV-aksjonen 2018. Ordførar oppfordrar medlemmene i formannskapet og kommunestyret til 
å ta del i innsamlinga  
Sølvi Knudsen og Øyvind H. Oddekalv har kontakta næringslivet i kommunen og fått inn 
bidrag. 
 

·  Spørsmål om byggesak i Løypetona - søkt om å heva byggehøgde på ei blokk 
Administrasjonen svarte at det er for store endringar til at det vert behandla administrativt. 
Er på høyring og må behandlast politisk. 
 

·  Møte i Planforum (statlege og regionale myndigheter) om Midtmarka og Rotemyra. Er kome 
langt i prosessen 
Utfordring ved at Statens Vegvesen krev stort areal i planområdet.  
 

·  Byvekstavtale - siste møte i september. Har sett ned administrativ gruppe til å arbeide vidare 
med prosjektet 
 

·  Nordhordlandspakken - snarleg oppstart av arbeidet med undergang på Holme 
Nytt møte i kontaktutvalet i november. 
 

·  Hatt møte om E39 Vågsbotn-Klauvaneset - ny rullering i NTP 
Positivt at alle er tydeleg på at vegen Vågsbotn-Klauvaneset må prioriterast.  
Statens Vegvesen har starta opp kommuneplanarbeid - positive signal. 
Nils Marton Aadland opplyste at vedtak i fylkestinget er å prioritere denne strekningen. 
 

·  Ordførar understreka kor viktig det var å kome i gang med arbeidet for å hindre flaum i 
Holtermandsvegen.  
Planane er klare og pengar er løyvd til tiltaket. 
 

·  Sølvi Knudsen: 
 
Lest i pressa at foreldre til born i Dalemarka har fått avslag på søknad om gratis skuleskyss. 
Då skulen på Flatøy vart lagt ned, så vart søknad om gratis skuleskyss behandla politisk. 
Administrasjonen svarte at klage på vedtaket kan sendast til fylkesmannen. 
Det ikkje er noko nytt i denne saka. 

 
 
FS - 87/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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88/2018: Orientering av rådmannen 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
Det vart orientert om følgjande: 

 Budsjettseminar på Panorama Hotell & Resort 8. og 9. november. Oppmøte kl. 10.00 
Dokument vil verte sendt ut 01.11.18. 
 

 Endra praksis ved manglande foreldrebetaling av barnehageplass vert ikkje gjennomført 
 

 Har ikkje så langt hatt stor utbetaling etter flaumskader denne hausten 
 

 Fått innbyding til høyring frå Vest Politidistrikt om intern organisering og navn 
Konkludert med å ikkje kome med innspel. 
 

 Vedteke å fornye så mange løpande avtalar som mogeleg fram til 2020. Alt skjer i eit Alver-
perspektiv. 

 Administrasjonen har vore på møte om byvekstavtale - nivå 2, førebuing til NTP 2022-2033  
 

 
 
FS - 88/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

89/2018: Orientering om status Alver kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
Hatt 2 møte i Fellesnemnda etter siste orientering i formannskapet. 

·  Orientering om adresseendring - 19 konfliktadresser (3 adresser i Meland) 
·  Kommunevåpen vedteke i oktobermøte 
·  Hatt møte i valstyret 

1 dags-val frå kl. 12:00 - 20.00 
Ingen endring i røystekrinsar 

·  Revisjonsordning i Alver kommune - felles møte i kontrollutvalet i dei 3 kommunane 
Opp som sak i alle 3 kommunestyra. Avgjerd i Fellesnemnda 

·  Prosjekt: 
Politisk næringsutvikling  
Private planar/kommunale planar 
Stort sett alle tenesteleiarane er på plass 
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FS - 89/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

90/2018: Økonomisk rapportering 2. tertial 2018 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret tek økonomisk rapport per 2. tertial 2018 til orientering. 
Kommunestyret vedtek følgjande endringar i budsjettet for 2018 slik:  
 
 
Driftsrekneskapen: 

1. Auke i inntekter frå Havbruksfondet kr 2,8 mill. 
2. Auke i inntekter frå skatt og skatteutjamning kr 3,15 mill.     
3. Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 5.95 mill. 

 
Investeringsrekneskapen: 

4. Auke i investeringsprosjekt 789 Ny driftsstasjon:   
Flytting av midlar frå 2019 til 2018, samla kr 5.000.000,-. 

5. Reduksjon i investeringsprosjekt nr 259, 261, 579, 556, og 656 grunna forseinka framdrift 
tilsaman kr 21.475.000. Sjå vedlegg for spesifikasjon per prosjekt. 

6. Endring i finansiering slik: 
Reduksjon i bruk av lån kr 13.730.000,- 
Reduksjon i mva-refusjon kr 2.745.000,- 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 
 
 
FS - 90/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret tek økonomisk rapport per 2. tertial 2018 til orientering. 
Kommunestyret vedtek følgjande endringar i budsjettet for 2018 slik:  
 
Driftsrekneskapen: 

1. Auke i inntekter frå Havbruksfondet kr 2,8 mill. 
2. Auke i inntekter frå skatt og skatteutjamning kr 3,15 mill.     
3. Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 5.95 mill. 

 
Investeringsrekneskapen: 

4. Auke i investeringsprosjekt 789 Ny driftsstasjon:   
Flytting av midlar frå 2019 til 2018, samla kr 5.000.000,-. 

5. Reduksjon i investeringsprosjekt nr 259, 261, 579, 556, og 656 grunna forseinka framdrift 
tilsaman kr 21.475.000. Sjå vedlegg for spesifikasjon per prosjekt. 

6. Endring i finansiering slik: 
Reduksjon i bruk av lån kr 13.730.000,- 
Reduksjon i mva-refusjon kr 2.745.000,- 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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91/2018: MOT sitt program "Robust ungdom" 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret godkjenner MOT inngår i partnarskap med Meland ungdomsskule og Rossland 
skule. 

 
29.08.2018 FORMANNSKAPET 
 
Framlegg til vedtak frå Nils Marton Aadland, H: 
Saka vert utsett. 
 
Avrøysting: 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FS - 74/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Saka vert utsett. 

 
04.09.2018 UTVAL FOR LEVEKÅR 
Skulefagleg rådgjevar Reidun E. johannessen orienterte. 
 
ULK - 39/2018 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner MOT inngår i partnarskap med Meland ungdomsskule og Rossland skule. 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 91/2018 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner MOT inngår i partnarskap med Meland ungdomsskule og Rossland skule. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

92/2018: Opprensking og tiltak rundt Mjåtveittjørna – ny vurdering 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet godkjenner at prosjekt 791 Utbetring, opprensking, gangsti og veglys Mjåtveittjørna 
vert nytta til veglys langs Mjåtveitflaten og gangveg-kopling mellom Tjørnavegen og Mjåtveitflaten.» 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
Framlegg til vedtak i møtet: 
Formannskapet godkjenner at prosjekt 791 Utbetring, opprensking, gangsti og veglys Mjåtveittjørna 
vert nytta til veglys langs Mjåtveitflaten (næringsområde). 
 
Avrøysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 0 røyster for, 7 røyster mot, og fall. 
Framlegg til vedtak i møte vart samrøystes vedteke. 
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FS - 92/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Formannskapet godkjenner at prosjekt 791 Utbetring, opprensking, gangsti og veglys Mjåtveittjørna 
vert nytta til veglys langs Mjåtveitflaten (næringsområde). 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

93/2018: Byggehøgder og privat uteopphaldsareal, prinsippavklaring. 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«I detaljregulering for Langeland B5, PlanId 1256 2016 0001, skal følgjande prinsipp leggjast til 
grunn i det vidare planarbeidet og oppdaterast i føresegnene: 

1. I delområde for blokkbusetnad BBB1 skal byggehøgde setjast til maks gesimshøgd = 13 m 
2. I delområde for blokkbusetnad BBB2skal byggehøgde setjast til maks gesimshøgd = 11 m 
3. I delområde for blokkbusetnad må størrelsen på privat utomhusareal (MUA) ikkje vere 

mindre enn 10 m2 . Totalt MUA (privat og felles) skal ikkje vere mindre enn 100 m2 pr 
bueining. 

4. Blokkbusetnaden skal oppføras med ulike etasjehøgder innafor delfelta og vere tilpassa 
landskapet, og skal ikkje å bryte horisonten.  

5. Talet på bustadeiningar per blokk må reduserast i samsvar med redusert byggehøgde 

Prinsipp  1 og 3 skal òg vere førande for komande detaljreguleringar utanfor sentrumskjernen.» 

 
17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 0 røyster for, 7 røyster mot, og fall. 
 
FS - 93/2018 VEDTAK: 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

94/2018: Alternativsvurdering for plassering av offentlege funksjoner i områdeplan for 
Langelandskogen og Frekhaug nord. 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet tilrår at i arbeidet med områderegulering i Langelandskogen og Frekhaug Nord går 
rådmann vidare med å planlegge for å plassere symjehall på sentrumstomta, alternativt i 
Langelandskogen. 

Dei andre offentlege funksjonane i planområdet vert plassert i Langelandskogen. 
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17.10.2018 FORMANNSKAPET 
 
      
Framlegg til vedtak frå Sigmund Larsen, FrP: 
Sigmund Larsen, FrP tilrår at i arbeidet med områderegulering i Langelandskogen og Frekhaug Nord 
går rådmann vidare med å planleggge for å plassere symjehall på sentrumstomta, alternativt i 
Langelandskogen, men forelslår at plassering av ny ungdomsskule flyttes ut av Langelandskogen og 
evnentuell nye områder i aksen Mjåtveit - Dalsø vurderes som aktuelt område. 
 
Tilleggsframlegg frå Nils Marton Aadland, H: 
Tomta bak Gløde, også kalla "kyrkjetomta" må haldast av til offentleg føremål. 
 
 
Avrøysting: 
Framlegg til vedtak frå Sigmund Larsen fekk 1 røyst for, (FrP) 6 røyster mot, og fall. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 6 røyster for, (2 AP, H, SP, KrF, V), 1 røyst mot, og er såleis 
vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Nils Marton Aadland vart samrøystes vedteke. 
 
 
FS - 94/2018 VEDTAK: 
Formannskapet tilrår at i arbeidet med områderegulering i Langelandskogen og Frekhaug Nord går 
rådmann vidare med å planlegge for å plassere symjehall på sentrumstomta, alternativt i 
Langelandskogen. 

Dei andre offentlege funksjonane i planområdet vert plassert i Langelandskogen. 
 
Tomta bak Gløde, også kalla "kyrkjetomta" må haldast av til offentleg føremål. 

 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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